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Akademický senát Fakulty strojní 
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ 

 

 

Zápis 

z 2. zasedání AS FS TU v Liberci, konaného dne 20.9. 2017 
 
I. ÚČAST 

přítomni: Ing. Baťka, Bayer, prof. Beran, Ing. Borůvka, Ing. Kořínek, Ing. Kulhavý, dr. Lachman, dr. Lufinka, 
doc. Machuta, dr. Martonka, doc. Moc, doc. Moravec, prof. Nová, doc. Solfronk, Ing. Srb,  prof. 
Ševčík;   

omluveni: dr. Běhálek, dr. Zelený 

hosté DFS: prof. Lenfeld (děkan), prof. Fraňa (proděkan), doc. Bílek (proděkan), Ing. Benešová (tajemnice), 

RNDr. Lukášová, Mgr. Dvořáková, Dr. Hotař. 

   

II. PROGRAM 

1. Volba tajemníka Akademického senátu FS TU v Liberci 
2. Vyhlášení voleb na funkci děkana FS TU v Liberci pro období 2018 až 2022 
3. Čerpání stipendijního fondu FS TU v Liberci 
4. Návrh statutu FS TU v Liberci po novele VŠ zákona č. 111/1998 Sb. 
5. 4. část návrhu rozpočtu TU v Liberci pro rok 2017 
6. Různé 

Usnesení:  AS FS TUL schválil program 2. zasedání 

Předložený návrh programu jednání byl schválen (16 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

 

 
1.  Volba tajemníka AS FS TU v Liberci pro funkční období 1.7.2017 do 30.6. 2020 

V souladu s čl. 3 Jednacího řádu AS FS TU v Liberci a po  dlouhé diskusi a odmítavých návrzích 
potencionálních kandidátů z komory studentů byla provedena volba tajemníka Akademického senátu FS TU 
v Liberci. Předsedkyně senátu navrhla doc. Machutu, který již má zkušenosti s vykonáváním této funkce 
z minulosti. Po prvotním váhání doc. Machuta  nakonec přikývl na jeho volbu.  

Byla ustavena  volební komise – 2 skrutátoři: 

 Prof. Ševčík (komora zástupců akademických pracovníků); 

 Ing. Borůvka  (komora zástupců studentů). 
 

Volba kandidáta doc. Machuty  – volí všichni senátoři. 
Výsledky tajného hlasování: 
Odevzdáno 16 hlasovacích lístků – 15 pro,  0 proti, 1 neplatný hlas. 
Navržený kandidát  doc.  Machuta byl zvolen  tajemníkem AS FS TU v Liberci, většinou hlasů. 
 

2.  Vyhlášení volby na funkci děkana FS, TU v Liberci pro období 2018 až 2022  

Předsedkyně senátu prof. Nová, v souladu s § 27, odstavec (1), písmeno (g) a odstavec (4) zákona  
o Vysokých školách č. 111/98 Sb., a vnitřními předpisy FS - TU v Liberci,  představila návrh harmonogramu 
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voleb na funkci děkana FS, TU v Liberci pro období 2018 až 2022 (začátek přijímání návrhů 1.11. 2017, 
uzávěrka přijímání návrhů 15.11. 2017 (12:00), vyhlášení návrhů kandidátů 16.11. 2017 (12:00), představení 
kandidátů na shromáždění  Akademické obce FS TUL 29. 11. 2017 (12:30), představení kandidátů na 
společném zasedání AS FS TUL  a Vědecké rady  FS TUL  6. 12. 2017, (9:30), volba kandidáta na děkana na 
zasedání AS FS TUL 13.12. 2017 (13:00). Dále bylo konstatováno, že na písemném oznámení vyhlášení volby 
děkana budou uvedeny další náležitosti přihlášky kandidátů. 

Výsledky veřejného hlasování:  
 
Hlasovalo celkem 16 přítomných senátorů - 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel. 
Návrh harmonogramu vyhlášení volby na funkci děkana FS, TU v Liberci pro období 2018 až 2022 byl 
jednomyslně přijat. 
 
 
3.  Schválení  čerpání stipendijního fondu FS, TU v Liberci  

Děkan FS prof. Lenfeld, dle článku 7, odstavec 2, Stipendijního řádu FS, TU v Liberci, předložil 
Akademickému senátu Fakulty strojní TU v Liberci návrh na výši finančních prostředků pro rok 2017 na 
jednotlivé druhy  stipendií: 
a) Finanční prostředky  stipendijního fondu fakulty;  b) návrh na čerpání. 
 
Dr. Lachman: vyslovil dotaz na poměrně pozdní dobu čerpání finančních prostředků; zda-li je možno ze 
stipendia ocenit studenty při jejich pomoci na katedře, při pomoci na státnících i jiných aktivitách. 
Ing. Benešová: konstatovala, že stipendium je možno vyplácet dle § 91 zákona 111/1998 Sb. 
Doc. Moravec: vyslovil dotaz jakým způsobem se dostávají finanční prostředky do stipendijního fondu. 
Doc. Solfronk: vyslovil dotaz, zda-li by nemohl být v návrhu čerpání změněn poměr stipendií mezi 
prospěchovým a mimořádným (ve smyslu zvýšení prospěchového stipendia).  
Děkan prof. Lenfeld: upřesnil, že máme více druhů stipendií (prospěchové, publikační  
a mimořádné). Jsou vypláceny dle vnitřní legislativy. 
Ing. Kořínek: chtěl vysvětlit o co se vlastně hlasuje a vyslovil názor, že se v podstatě schvaluje predikce 
finančních prostředků stipendijního fondu a souhlasí s odhadem. 
Ing. Lachman: vyslovil dotaz, zda-li se daří získávat vymáhané částky studentů, kteří překračují studium a 
předepsanou částku neplatí.   
Děkan prof. Lenfeld: vysvětlil postup vymáhání a upřesnil, že pokud student již není studentem FS, pak 
finanční prostředky vymáhá již rektorát. 
Doc. Machuta: vyslovil dotaz ohledně využívání disciplinární komise v případě těchto neplatících studentů. 
Ing. Kulhavý:  vyslovil dotaz na způsob vymáhané částky. 
Mgr. Dvořáková:  detailněji vysvětlila způsob stanovení a vymáhání poplatků studentů za překročené doby 
studia. 
Děkan prof. Lenfeld: jako reakci na dotazy konstatoval,  že již v minulosti jednal s panem rektorem o snížení 
výše těchto poplatků.  
Doc. Moc: snížení poplatků za překročení bylo řešeno již na AS TU v Liberci, avšak návrh nebyl schválen. 
K této problematice dále diskutoval Dr. Martonka a Ing. Kořínek.  
 
Výsledky veřejného hlasování:  
 
Hlasovalo celkem 16 přítomných senátorů - 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel. 
Čerpání  stipendijního fondu FS, TU v Liberci bylo jednomyslně přijato. 
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4. Návrh Statutu FS, TU v Liberci 

 
Děkan FS prof. Lenfeld ve smyslu §27 odst. 1 písm. b)  zákona č. 111/1998 Sb. předložil k projednání 
Akademickému senátu Fakulty strojní TU v Liberci návrh Statutu FS TUL. 

Dr. Lachman: vyslovil připomínky k čl. 19, vypadlo slovo akademický (senát), k čl. 26 – názvy kateder, 
seznam kateder (viz příloha 1), čl. 7 (2) - podmínky studia cizinců uskutečňovaných v cizím jazyce.  
Prof. Beran: čl. 12 (1) doplnit zpět slovo výzkumné, čl. 29 – akademičtí pracovníci a ostatní zaměstnanci,  
jsou  uvedeni jen  pracovníci fakulty.  
Doc. Moravec: vyslovil připomínku k čl. 8 a čl. 19. 
Děkan FS prof. Lenfeld: vysvětlil, že čl. 29, čl. 8 je upraven podle novely VŠ 111/1998 Sb..  
Doc. Moc: vyslovil dotaz, zda-li jsou vnitřní předpisy i v anglickém jazyce. Dále sdělil, že nebude hlasovat pro 
statut z důvodu čerpání dovolené a nestačil prostudovat předloženou úpravu statutu.  
Ing. Benešová:  vysvětlila, že na stránkách TUL v angličtině jsou uvedeny vnitřní předpisy v angličtině. 
Děkan FS prof. Lenfeld: sdělil, že děkanát se snaží předkládat materiály k projednání minimálně 7 dní před 
zasedáním AS, FS – TUL. 
Prof. Ševčík, doc. Machuta:  čl. 27 ukončit větou, kde je uveden § 42, odst. 2  zákona. 
Dr. Martonka: připomínka ke studiu v jiném jazyce (např. francouzském). 
Děkan FS prof. Lenfeld: sdělil, že máme akreditace pro výuku v anglickém jazyce. 

Ing. Benešová shrnula připomínky senátorů, které budou začleněny do návrhu Statutu:  čl. 7 (2) a vnitřní 
předpisy, čl.19 – odstavec děkan, doplnění akademický (senát), čl, 12 (1) doplnit výzkumné, čl. 29 – odvolání 
pouze na zákon, čl. 27 (2) - ukončit větou §44  odst. 2 zákona. 

Výsledky veřejného hlasování:  
 
Hlasovalo celkem 16 přítomných senátorů - 15 pro, 0 proti, 1 se zdržel. 
Návrh Statutu FS – TU v Liberci byl většinou hlasů přijat. 
 
5. Čtvrtá část návrhu rozpočtu TU v Liberci 

Děkan fakulty ve smyslu §27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně  
a doplnění dalších zákonů (ve znění pozdějších předpisů), Akademickému senátu Fakulty strojní TU v Liberci 
předložil návrh na rozdělení prostředků fakulty, které byly přiděleny z rozpočtu Technické univerzity  
v Liberci pro rok 2017 – 4.část. Současně informoval členy Akademického senátu: a) přidělená částka, tj. 
finanční  prostředky  860 458,- Kč, b) návrh čerpání: finanční prostředky budou zahrnuty do Rezervy 
děkana, protože v příštím roce bude probíhat oslava 65. výročí založení naší školy. Nebo na případné 
zafinancování jiných projektů. 
Dr. Lachman: vznesl dotaz na celkovou částku rezervy děkana. 
Doc. Moravec: vznesl dotaz, zda-li bude Rezervní fond děkana i pro nějaké další finanční nesnáze FS. 
Zástupci děkanátu FS zodpověděli. 
 
Výsledky veřejného hlasování:  
 
Hlasovalo celkem 16 přítomných senátorů - 16 pro, 0 proti,  0 se zdržel. 
Návrh čerpání přidělení částky ve Fondu děkana byl většinou hlasů přijat. 
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6. Různé 

Předsedkyně senátu prof. Nová:  informovala Akademický senát o obdržení  dopisu od  Ing.  Vlastimila 
Hotaře, Ph.D., ze dne 22.6. 2017, kde oznamuje odstoupení z funkce senátora AS FS – TU v Liberci. V této 
souvislosti byl Ing. Petru Zelenému, Ph.D. dopisem oznámeno, díky tomu se stává členem AS FS – TU 
v Liberci.  
Děkan FS prof. Lenfeld: podal informaci o dopisu předsedkyně senátu, kterým reagovala na písemné 
oznámení pana rektora, který se týkal jednoho pracovníka fakulty (z důvodu presumpce neviny, není v tomto 
zápisu uvedeno jméno), který pochybil při výkonu pracovních povinností na Ústavu CXI v roce 2015 a jeho 
jednání bylo proti mravním principům a etickým zásadám a současně bylo neloajální vůči zaměstnavateli. 
Dr. Lachman: vyslovil domněnku, že tato záležitost je pracovně právní.  
Ing. Kořínek: otevřel iniciativu související s novým způsobem hodnocení studia na základě zpětné vazby 
absolventů. 
Bayer: oznámil senátu svůj názor, že v rámci zpětného hodnocení studia  v systému STAG by bylo vhodné ze 
strany pedagogů zpřesnit odpovědi  na vložená hodnocení kvality výuky  jednotlivých předmětů.  
Doc. Moravec: potvrdil senátoru Bayerovi, že je nutné tuto situaci zlepšit. Dále je nutno zlepšením této 
situace motivovat příchozí studenty.   
Do diskuse o studiu se dále zapojili: doc. Solfronk, Dr. Martonka a Ing. Kulhavý potvrdili, že je nutno tuto 
situaci řešit.  

 
Další zasedání AS FS TU v Liberci se předpokládá v říjnu  2017. 
 
   
 

        Iva Nová, v. r. 
        předsedkyně AS FS TU v Liberci 

V Liberci, 21. 9. 2017 
Zapsal: Jiří Machuta  


